

**Interlibrary loan developments at the National Library of Canada /  
Développements relatifs au prêt entre bibliothèques à la  
Bibliothèque nationale du Canada**

**Carrol D. Lunau  
(Advisor (Systems & Analysis), Public Services Branch)**

**David McCallum  
(Office for Network Development  
National Library of Canada)**

Since 1983, in order to facilitate the sharing of library and information resources, the National Library of Canada has been working on the development of an interlibrary loan protocol to specify the message formats, message types and sequence of message exchange between partners in an ILL transaction. This paper will briefly provide an overview of the ILL protocol development process and then will focus on the project currently underway to develop an automated ILL system for the National Library of Canada as well as on the service benefits and policies for this new service delivery environment. The system will be implemented in two phases and will be fully operational by 1988.

-----

Afin de faciliter le partage de l'information et des ressources documentaires, la Bibliothèque nationale du Canada a développé, depuis 1983, un protocole pour le prêt entre bibliothèques. Le protocole spécifie le format des messages, les types de messages et la séquence selon laquelle ces messages doivent être échangés lors d'une transaction de PEB. Ce document décrit brièvement le processus de développement du protocole de PEB et s'attarde ensuite au projet présentement en cours à la Bibliothèque nationale du Canada visant à développer un système automatisé de PEB. Le document explique aussi les avantages de ce nouveau système sur le service de prêt entre bibliothèques et les politiques qui l'entourent. Le système sera implanté en deux phases et devrait être opérationnel en 1988.